
Skive Kirkegårde 
Søndergade 12B 

7800 Skive 

Tlf. 97520644 

Mail: info@skivekgd.dk 

 

Kirkegårdsbestyrelsesmøde. 
 

Tirsdag 21/01-2025 kl. 15.30 i mandskabsbygningen Skive kirkegård  

 
Deltagere: Erik Brodersen, Mia B. Kanstrup, Lisbeth Luckow, Franciska Linnet, Anne-Lise Svarre 

Elgaard, Diana Offersen, Rikke Engmark og Ann Dora Meier 

Afbud: Elisabeth Wagner Olsen, Birgitte Refshauge Kjær 

 

Dagsorden  
1. Godkendelse af dagsorden AD ønsker et ekstra punkt på dagsordenen, 

Moms 2025, sættes ind som punkt 3, de 

efterfølgende punkter rykkes. Dagsordenen er 

godkendt med det ekstra punkt. 

2. Økonomi 

• Forventet resultat 2024 
Bilag 1 

• Variabel moms 2024 
                Bilag 2 

• Modtagelse af kontanter på 

kirkegårdskontoret 
                Ønsker vi forsat at kunne modtage                                               

                                kontanter til betaling af faktura fra            

                               pårørende. 

 

-Vi har opnået et flot resultat, meget tæt på 0, 

men stadig på den positive side. 

 

- Da vi har udskrevet flere faktura i 2024, er 

den variable momssats blevet lavere. 

Det godkendes at variabel moms rundes af på 

78% i 2024. 

 

Det skal vi også være opmærksom på i 2025, 

da der skal udskrives faktura til Resen Sogn i 

hele 2025. 

 

-Det besluttes at det stadig er muligt at betale 

med kontanter på kirkegårdskontoret. 

 

 

 
3. Moms 2025 Bestyrelsen beslutter at variabel moms sættes 

til 76 % i 2025. 

4. Provstiets bemærkninger til: 

Revisions protokollat 2023 
Bilag 3 

Bemærkningen tages til efterretning, og vi skal 

være opmærksomme på at gøre det rigtigt 

fremadrettet. 
5. Provstiets bemærkninger til: 

Kirkegårdssynsrapport 2023 
Bilag 4 

Bemærkningen tages til efterretning. 

 

Det besluttes at følgende inden 

kirkegårdsvandringen, foretager syn af 

bygninger. Følgende deltager: 

Formand 

Kirkegårdsværge 

Kirkegårdsleder 

Kirkegårdsassistent 

 

Større vedligeholdelsesarbejder kan behandles 

på kirkegårdsvandringen. 
6. Status på begravelser og bisættelser 

2024 

Vi skal handle med rettidig omhu, derfor er det 

vigtigt at vi følger udviklingen. 



Gravstedskapitalen er et vigtigt element i vores 

årlige budget. 

Der har været en lille nedgang, men ikke noget 

der er alarmerende.  
7. Godkendelse af revideret 

Samarbejdsaftale herunder underskrift 

af FMD og NFMD 
Optagelse af Resen sogn i samarbejdet 

Bilag 5 

Formand og næstformand underskriver 

samarbejdsaftalen. 

De 3 menighedsrådsformænd er blevet varslet 

med henblik på at de 3 menighedsråd kan 

godkende aftalen på næst kommende 

menighedsrådsmøde. 

 

 
8. Udvidelse af maskinhal, ansøgning om 

forhåndsgodkendelse 

Der er blevet afholdt et antal møder med 

arkitekten, og vi mener at vi er ved at have en 

skitse for projektet som dækker vores behov. 

Derfor mener jeg at vi er klar til at sende en 

ansøgning om forhåndsgodkendelse af 

projektet. Ansøgningen sendes til Provstiet og 

Stiftsøvrigheden. 

Arkitekten har givet nogle prisoverslag på hvad 

projektet kan komme til at koste. 

Bestyrelsen beslutter at Erik sender brev med 

ønske om forhåndsgodkendelse til provstiet. 
9. Styringsdokumenter med relation til  

• Skive Kirkegårdsbestyrelse 
                Bilag 6 

• Revidering af arbejdsbeskrivelse 

for kirkegårdslederen ved Skive 

Kirkegårde 
                Bilag 7 

-Erik har lavet en oversigt over 

styringsdokumenter som har indflydelse på 

arbejdet som kirkegårdsbestyrelse. 

Det er vigtigt at alle er bekendt med 

dokumenterne og at de eksisterer. 

Hensigten med oversigten er også at vi ikke 

glemmer dokumenter og vores ansvar for at de 

er opdateret. 

 

-Revidering af arbejdsbeskrivelse for 

kirkegårdslederen ved Skive Kirkegårde 

Bilag 7 

Det er vores ansvar, at der ligger en 

arbejdsbeskrivelse for kirkegårdslederen. Nu er 

der ny bestyrelse og derfor er det også vigtigt at 

dette dokument opdateres. 

Dokumentet gennemgået, der er små rettelser 

der bliver rettet til og efterfølgende 

underskrives af Erik og AD.  

 
10. Grøn kirkegård  -Komposterbar pynt. Vi har bestilt 

manilamærker hjem. 2 forskellige, 500 stk. 

hvorpå der står at skjuler tages fra til genbrug, 

og 1000 stk. hvor det ikke står på.  Vi arbejder 

på at alt hvad der bliver solgt fra boden, er med 

manilamærker. 

 

-I Egeris vil de påbegynde 3 rundinger, så der 

kan blive plantet hjemmehørende buske. 

 

-Der er indkøbt slagleklipper, så vi kan slå det 

høje græs i Resen. 

 



 

11. Kirkegårdskonferencer 2025, 13. marts, 

Nyborg Strand 
Tilmelding lukker 14. februar 

Tilmelding lukker 14. februar 

Kirkegårdsleder og kirkegårdsassistent 

deltager.  
12. Årshjul for 2025 

• Visionsarbejde 

• Møde med menighedsrådene 

Visionsarbejde, vi er godt i gang. Åbne punkter 

er stillerum og diakoni.  

Fællesmøde med de 3 menighedsråd. 
13. Nyt fra formanden -Fælles regnskabskontor 

Generalforsamling d. 27/1, i Balling. 

Ann Dora og jeg deltager, der er plads til endnu 

en deltager, nogen der ønsker. 

 

-Foto optagelse af kirkegårde  

Der har været en artikel i bladet Viborg Stift 

om smukke steder ved kirker og kirkegårde i 

Viborg stift. Det vil vi gerne deltage i, og 

arbejder videre med projektet. 

 

-Årsmøde kirkegårdskultur (19 – 20 maj), 

Ringkøbing, tilmelding senest 22 april 

Lisbeth, Mia, AD og Rikke deltager. 

AD sørger for at tilmelde. 

 

-Datoer fra provstiets budgetsamtaler i maj, 

Erik kan kun den 21/5 

-Budgetsamråd d. 10/9 

 

 

-Kirkegården var flot pyntet op til jul med 

hjertetræerne og det pyntede abernes skræk.  

Salgsboden har været et godt tilbud igen, til de 

besøgende på kirkegården. 

 

-Vi har et problem på Skive/Resen kirkegård at 

de besøgende køre vores græsplæner i stykker 

langs vejen rund på kirkegården 

 

-Gennemgang af aktionsliste 

Der er kun de åbne punkter den gamle periode 

der ført med over på den nye aktionsliste 

Efter mødet bliver følgende punkter ændret til 

grøn: 

6, 8, 11 og 13 
14. Nyt fra kirkegårdslederen -Vores rengøringsfirma har opsagt vores aftale. 

Fra uge 4 skal vores gartnere indgå i en 

turnusordning hvor de skal gøre rent 1,5 time 

hver 4. uge. 

 

-Onsdag d. 22/1 har vi samtaler til stillingen 

som mekaniker. 

 

-Mark som har været i udredning til flexjob 

siden sep. 2023, er ansat hos os fra 1. feb. 

2025.  

 



-Vi har mange vinteropgaver denne vinter, 

første prioritet er sløjfninger. Vi har 86 stk. i år.  

Herefter er der stålkanter i Skive og Egeris, 

hækklipning, Læbælte Resen, Udsigten ved 

Vor Frue osv.   

 
15. Næste møde 6/3-2025 kl. 15.30 

 

Den årlige kirkegårdsvandring bliver d. 3/5-25 

kl. 8.30. Vi starter i Resen. 

16. Eventuelt Snevagts ordning i Egeris fungerer fint. 
 
 

 

Erik Brodersen   Mia B. Kanstrup 

 

 

 

 

 

Anne-Lise Svarre   Lisbeth Luckow 

 

 

 

 

 

 

Franciska Linnet    

 
 


